

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : YB DATO' HJ MOHD SALIM SHARIF [ JEMPOL ]**

**TARIKH : 1 JULAI 2019 (ISNIN)**

**SOALAN :**

**YB DATO' HJ MOHD SALIM SHARIF [ JEMPOL ]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan status terkini Pelan Pembangunan Orang Asli Nasional dan perkara yang menjadi intipati utama dalam usaha memperkasakan, membangunkan dan memajukan masyarakat berkenaan.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

Bagi memastikan Pelan Pembangunan Orang Asli Nasional yang sedang digubal nanti memenuhi aspirasi masyarakat Orang Asli, pihak JAKOA telah menganjurkan Konvensyen Orang Asli Kebangsaan 2019 pada 22 April 2019 di Pusat Konvensyen Antarabangsa Putrajaya (PICC) untuk mendapatkan maklumbalas dan input daripada masyarakat dan pihak-pihak berkepentingan Orang Asli. Sebanyak 137 resolusi yang dibahagikan kepada 7 isu utama Orang Asli iaitu tanah, pendidikan, kepimpinan, kesihatan, ekonomi, infrastruktur dan kebudayaan telah dicapai dengan tema "Memartabatkan Hak Orang Asli".

Resolusi daripada konvensyen ini akan dijadikan sebagai asas kepada penggubalan Pelan Pembangunan Orang Asli Nasional agar selari dengan keperluan masyarakat Orang Asli. Pelan yang dirangka ini juga adalah sejajar dengan Pendekatan Berasaskan Hak Asasi Manusia (PBHAM). Pendekatan ini bertujuan untuk memastikan setiap program pembangunan dan kebajikan yang dirancang akan

## **NO. SOALAN : 65**

memberi faedah kepada masyarakat Orang Asli dengan tidak mengenyepikan kepentingan dan memelihara perkara-perkara asas berkaitan mereka melalui prinsip berasaskan Makluman Awal, Bebas dan Telus (IMABT).

Untuk makluman Yang Berhormat, antara intipati utama adalah pembangunan infrastruktur sebagai pemangkin kepada peningkatan taraf hidup dan sosioekonomi sesebuah masyarakat. Peningkatan taraf hidup masyarakat Orang Asli melalui penjana pendapatan yang tetap dan stabil turut diberi tumpuan dengan memperkasakan usahawan Orang Asli menerusi sektor eko atau agro pelancongan. Kerajaan juga turut menekankan peningkatan tahap pendidikan dengan menggiatkan kerjasama dengan pelbagai pihak, penambahan infrastruktur pendidikan dan kempen kesedaran.

Langkah seterusnya pada 17 Julai 2019, akan diadakan sesi konsultasi bersama NGO, SUHAKAM dan Majlis Peguam bagi mengeratkan kerjasama dalam melaksanakan program-program sedia ada dan perancangan program berdasarkan resolusi yang telah dicapai bagi penggubalan Pelan Pembangunan Orang Asli Nasional. Manakala pada 3 September 2019, JAKOA merancang untuk mengadakan sesi konsultasi kedua yang melibatkan agensi-agensi Kerajaan Persekutuan dan Negeri.

Terima kasih.